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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo – Republic of Kosovo 

Kuvendi – Skupština – Assembly 

VI Saziv 

Prolećno zasedanje 

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastruktura, trgovina, industrija i regionalni razvoj 

Sednica br.59/2019 

Priština, 26.02.2019, u 12:30 časova 

Zgrada Skupštine, sala  N-204 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su prisustvovali:  Sala Berisha Shala, predsednica, Lutfi Zharku, Glauk Konjufca, 

Memli Krasniqi, Muharrem Nitaj, Veton Berisha i Duda Balje, članovi.  

  
Odsustvovali: Dardan Sejdiu, prvi zamenik predsednika, Adem Hoxha, drugi zamenik 

predsednika, Liburn Aliu i  Hykmete Bajrami, članovi. 

 

Pozvani: Valdrin Lluka, ministar za ekonomski razvoj. 
 

Učesnici : Shkumin Asllani i Lulzim Demolli –MER, Dardan Abazi-INDEP, Shkëlqim 

Mehmetaj – KDI, Lirdon Gashi –SEEF, Blerim Sallahu, Fatbon Bunjaku i Vatra Qehaja – LVV, 

Nora Kelmendi–Ekonomia Online, Albulena Mavraj- Epoka e Re, Fazli Aliu-RTK,  Majlinda 

Doda-Radio Kosova, Arbisa Shefkiu-Kallxo/Birn, Ardiana Thaçi–KTV, Sanije Jusufi-Koha 

Ditore, Albana Hajdari-Kosova Post i  Agnesa Çitaku-Arbresh. Info.    

 

Osoblje za podršku komisije: Armend Ademaj, Muhamet Morina, Besim Haliti i Veton Raci. 

 

Sednici je predsedavala: Sala Berisha Shala, predsednica komisije, uz pomoć poslanika 

Muharrem Nitaj. 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 12.2.2019;  

3. Razmatranje Odluke Vlade br. 05/85 od 22.1.2019 sa kojom se ovlašćuje Vladina 

komisija za privatizaciju  Javnog preduzeća “Telekom Kosova” D.D.; 

4. Diskusija o nadgledanju primene zakona; 

5.Razno. 

 

Predsednica je konstatovala da su ispunjeni uslovi za rad sednice. 
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1. Usvajanje dnevnog reda; 

 

Dnevni red je usvojen bez izmena. 

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice od 12.2.2019;  
 

Zapisnik sa sednice od  12.02.2019 usvojen je bez primedba.  

 

3. Razmatranje Odluke Vlade br. 05/85 od 22.1.2019 sa kojom se ovlašćuje Vladina 

komisija za privatizaciju  Javnog preduzeća “Telekom Kosova” D.D.; 

 

Predsednica upoznala je članove Komisije kako je doneta ova odluka: Skupština Kosova, dana 

30.1.2019, primila je Odluku Vlade br. 05/85 od 22.1.2019. kojom  se ovlašćuje  Vladina 

komisija za Vladina komisija za privatizaciju JP “Telekom Kosova ” D.D.  Ovom odlukom 

Vlade, u tački 4, obavezuje se Generalni sekretar Ureda premijera, da se ista prosledi na 

usvajanje  Skupštini Kosova. U Odluci se utvrđuje: “5.1 Vlada ima izvršne nadležnosti u 

vršenju prava akcionara Republike Kosova u Centralnom JP ”, dok se u članu  9, kaže: “9.1 

Akcije JP mogu slobodno biti prodate ukoliko Vlada usvoji pismenu odluku kojom se ovlašćuje 

Vladina komisija za privatizaciju, pod uslovom da je odluka usvojena prostom većinom glasova 

Skupštine.  Nakon usvajanja ove odluke od Vlade i Skupštine, Vladina komisija je ovlašćena  

za raspisivanje tendera i da proda navedene akcije.”. Stoga, pozvan je g. Valdrin Lluka, ministar 

MER-a kako bi predstavio ovu odluku.  

 

Valdrin Lluka, ministar za ekonomski razvoj, govorio je o toku procedure donošenje odluke 

Vlade br.05/85 od 22.1.2019: MER je zaokupljeno sa finansijskom i operativnom situacijom 

javnog Preduzeća  ‘Telekom Kosova’. Tokom 4 zadnjih godina ovo preduzeće beleži 

kontinuirani gubitak od  52 do  8 miliona €. Nagomilani problemi godinama, globalni trend 

tehničko-tehnološkog  razvoja, prethodne odluke i neuspešni procesi za delimičnu privatizaciju 

ovog preduzeća, kao i mnogi izgubljeni sudski procesi isprovocirali su tešku finansijsku 

situaciju, onemogućujući njen dalji razvoj, što ozbiljno govori o njenoj likvidaciji i održivosti 

na tržištu.  Ja sam intenzivno radio u cilju pronalaženja povoljnog rešenja. Na osnovu odredbi 

Zakona o javni preduzećima  razmatrao sam ozbiljno performansu preduzeća, jačajući 

mehanizme za monitorisanje svih aktivnosti. Takođe, u saradnji sa Odborom direktora započeli 

smo proces restrukturiranja preduzeća, kao i u ovom procesu pozvao Svetsku banku za obnovu i 

razvoj da preuzme na sebe restrukturiranje preduzeća, što obuhvata: a) restrukturiranje duga, 

kapitala i finansiranje investicije b) organizacione mere i restrukturiranje radne snage, kao i  c) 

identifikacija mera restrukturiranja biznisa, uz pružanje novih usluga,   poboljšanje tehnologije, 

kao zahteve za hitne investicije, kao i razvoj za period od 1-3 godine.  Vlada je posvećena za 

poboljšanje  situacije u ovom preduzeću i ubeđen sam da implementacija hitnih mera ovo 

preduzeće će postati profitabilno i korisno za Republiku Kosovo. Što se tiče zadnje odluke o 

otvaranju procesa privatizacije, ista je u saglasnosti sa Planom Vlade Republike Kosova 2017-

2021. Odluka za osnivanje ove komisije je u saglasnosti sa člana 9 Zakona o javnim 

preduzećima, citiram: “Akcije Centralnog JP mogu da se slobodno prodaju ukoliko Vlada 

usvoji pismenu odluku kojom ovlašćuje Vladinu komisiju za privatizaciju za nastavak 

tenderisanja i prodaje akcija, pod uslovom da je ova odluka usvojena prostom većinom glasova 

Skupštine Kosova .Nakon usvajanja ove odluke od strane Vlade i Skupštine, Vladina komisija 

za privatizaciju je ovlašćena da objavi tender i da proda navedene akcije.” Komisija se 
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konstituiše samo nakon usvajanja Skupštine. On je objasnio da procesu privatizacije prethodi:  

Ispravna ocena vrednosti preduzeća, transparentnost, konkurencija, ozbiljni partner, korišćenje 

postojećih struktura i socijalni dijalog, i interes zaposlenih je primaran, i mora da se sačuva. 

Želim da naglasim svoje ubeđene da će završetak ovog procesa imati više-dimenzijalni uticaj za 

preduzeće i to: a) povećanje konkurentne sposobnosti b) transferisanje znanja i tehnološke 

inovacije c) optimalnost kosta operisanja, i d) diversifikaciju produkta usluge. 

 

Lutfi Zharku, reako je da  LDK u načelu podržava koncept privatizacije Telekoma, ali ne 

možemo glasati za nešto što je Zakonom u suprotnosti osnovnim načelima privatizacije, dok mi 

nemamo detaljan izveštaj menadžmenta i Odbora Telekoma u kojoj situaciji posluje Telekom, 

kao javno preduzeće.  

 

Glauk Konjufca, rekao je da način kako je doneta odluka Vlade za privatizaciju JP 

Telekom je u suprotnosti sa Ustavom Kosova, na osnovu člana 93, tačka 3, u kojem se kaže 

da odluke Skupštine Kosova  i zakone, kao i druge akte, koji su usvojeni, mora da sprovodi 

Vlada, a u ovom slučaju Vlada nije u skladu sa Rezolucijom Telekoma, koju je usvojila 

Skupština. On je rekao da JP Telekom propada i postavio nekoliko pitanja: Zašto ne raskinete 

ugovor koji ima Telekom sa Z-Mobile, kada je poznato da je štetan sporazum i preduzeće je 

pred falimentacijom. U vezi objekta koje je uzeo pod zakup Telekom, nije bilo istrage u vezi 

zloupotrebe, a pokradeno je miliona evra, da li imate izveštaj o troškovima Odbora Telekoma? 

Kompanija “Artillery One”, potpisala je sporazum konfidencijalnosti sa Telekomom i njima je 

dozvoljen pristup na podatke Telekoma, po kojoj osnovi je dato to pravo? Što se tiče kompanije 

koju ste zadužili u vezi konsultacije za privatizaciju, da li imate tačnu informaciju ko su ti ljudi i 

kako je moguće da kompanija dobije ugovor na dan njene registracije u Prištini?   

 

Zbog hitnog sastanka, predsednica Komisije gđa. Sala Berisha- Shala, zatražila je da 

predsedavanje preuzme g.  Muharrem Nitaj, zbog odsustva dva zamenika predsedavajućeg 

komisije.  

 

Muharrem Nitaj, predsedavajući, dao je reč ministru kako bi odgovorio na pitanja poslanika 

Konjufca.   

 

Valdrin Lluka, ministar, odgovorio je na postavljena pitanja: O prekidu ugovora sa Z-Mobile, 

rekao je da ovaj ugovor ističe juna meseca  2019.godine  i Odbor Telekoma je započeo diskusije 

o ovom pitanju. On je rekao da je menadžment Telekoma potpisao ugovor konfidencijalnosti sa 

kompanijom zainteresovanom za privatizaciju Telekoma, “Artillery One” i prema tome je toj 

kompaniji dozvoljen pristup na podatke Telekoma. Bez formiranja među-ministarskog komiteta 

za privatizaciju niko nema  pravo da potpiše sporazum. On je potencirao da je neophodna 

privatizacija Telekoma, kako bi se izvukli iz ove teške situacije.  Takođe, Zakon o javnim 

preduzećima tačno definiše ova pitanja. On je rekao da sada počinje procedura restrukturiranja 

Telekoma i Telekom mora da dokaže da može da vrati kredit koji će dati Evropska banka   za 

obnovu i razvoj, znači kredit se daje Telekom, a postoji mogućnost da će se tražiti garancija od 

Vlade Kosova i verujem da će je dobiti.  

 

Galuk Konjufca potencirao je da je  “Artillery One”, kompanija veoma sumnjiva, jer dana 4 

februara je registrovana, dok 5 februara potpisala je ugovor sa Telekomom. 
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Memli Krasniqi –rekao je da nažalost što Telekom nije privatizovan ranije, kada je ovo 

preduzeće imalo razvoj i veću finansijsku vrednost. Sada se nalazimo u težoj situaciji za 

potpasivanje takvih sporazuma, bez saglasnosti nadležnog dikastera, kao što je sporazum o 

konfendicialnosti između menadžmenta Telekoma i kompanije „Arillery One“ . U koliko 

postoji ozbiljan projekat za Telekom, pre privatizacije, doći će i ozbiljne kompanije i treba već 

sada da se obezbede zainteresovane strane kako bi proces bio ispravan, transparentan i 

konkurentan.     

 

Valdrin Lluka, ministar , objasnio je članovima komisije da privatizacija neće odmah 

započeti, budući da Telekom još uvek nije prevazišao veliku krizu.  U vezi rezolucije koje je 

usvojila Skupština Kosova, rekao je da nekoliko tačaka nismo razmatrali paralelno, kao 

angažovanje generalnog revizora Telekoma. 

 

Predsedavajući  rekao je da se slaže da treba zahtevati objašnjenja u vezi sporazuma 

konfidencijalnosti, koji je potpisan između menadžmenta Telekoma i kompanije „Arillery One“ 

. On je upitao da li MER ima plan kada će biti završen proces za početak privatizacije javnog 

preduzeća Telekom ? 

 

Lutfi Zharku, zatražio je objašnjenje  da li je MER izradio izveštaj, koji je preporučen za 

privatizaciju telekoma, ili očekujete formiranje među-ministarskog komiteta? 

 

Glauk Konjufca Zatražio je objašnjenje u vezi kompanije„Arillery One“ i druge kompanije 

koje se sastaju sa ministrom, da li je vaše ministarstvo izvršilo provere za ove kompanije, koje 

su zainteresovane za privatizaciju Telekoma, kako ne bi bile fantomske kompanije, kao što je 

slučaj sa kompanijom AXOS?    

 

Valdrin Lluka, ministar , rekao je da kao ministar MER-a sastaje se sa svim predstavnicima 

kompanija, koje izražavaju interesovanje o procesu privatizacije Telekoma i sastanci su javni. 

Što se tiče provere predstavnika ovih kompanija, rekao je da postoje nadležne institucije koje 

vrše proveru. On je rekao da dikaster kojim on upravlja je zaokupljen sa finansijskom 

situacijom Telekoma, jer postoje veliki gubici, koji su pogoršali finansijsku situaciju ove 

preduzeće. On je takođe rekao da od preuzimanja mandata kao ministar radio je na svakom 

problemu Telekoma. Što se tiče zadnje odluke, ova odluka je bazirana na Zakon o javnim 

preduzećima i ispoštovane su sve procedure. On je potencirao da bilo koja preporuka među-

ministarskog komiteta prethodi će proces rekonstrukcije ovog preduzeća u pravcu kredita koji 

želi da dobije. Ovaj kredit ima će plan investicija, koji će detaljno opravdati  investiciju u 

tehnologiju, što će poboljšati usluge potrošača. Ovaj kredit će se nameniti za kapitalne rashode 

regulisanja infrastrukture i tehnologije Telekoma.   

 

Nakon debate, predsedavajući je stavio na glasanje odluku Vlade, kako bi preporučili Skupštini 

njeno usvajanje ili ne usvajanje, ali glasanju su učestvovali samo 4 poslanika i oni su glasali 

Za, s toga na osnovu Poslovnika Skupštine, ovo pitanje se odlaže za glasanje na narednoj 

sednici .    

  

 



 

 

5 

4. Diskusija u vezi nadgledanja primeni zakona  

 

Predsedavajući -  rekao je da što se tiče ove tačke dnevnog reda, na prethodnoj sednici je 

održana debata, s toga je zahtevao od parlamentarnih grupa da predlože članove za radnu grupu 

za nadgledanje primene Zakona o uslugama.  

  

Komisija je jednoglasno donela odluku o formiranju radne grupe i donela:  

 

O D L U K U 

 

1. Formira se radna grupa za nadgledanje primene Zakona o uslugama; 

2. Radna grupa je u sastavu od: Sala Berisha –Shala, predsedavajuća, Liburn Aliu i Veton 

Berisha članovi; 

3. Radna grupa, u saradnji sa Jedinicom za koordinaciju Komisije izradiće Plan delovanja a 

zatim pripremiti pismeni izveštaj za razmatranje i usvajanje komisije. 

 

 

5. Razno  

 

 

Sednica je završila rad u 13:45. 

 

Izradilo: Osoblje za podršku komisije                           Predsednica Komisije 

                                                                                             ---------------------------- 

                                                                                              Sala BERISHA SHALA 

 


